
Jaarverslag CDA basisgroep sociale zekerheid over 2023 
 

Op 9 maart  bespraken we onze nieuwe werkwijze die zowel recht wil doen aan de  grote 

betrokkenheid van de leden, als ook aan de inbreng van mensen die minder op de voorgrond treden 

en zo te komen tot een gezamenlijk gedragen inbreng. Dit vraagt ’s ochtends meer tijd voor de 

voorbereiding.  We vinden dit een goede weg en gaan hier mee door. 

Ria Smeijers wordt benoemd als lid van het bestuur. Haar rol zal vooral zijn het proces te leiden om 

tot een gezamenlijke inbreng te komen. 

Ook worden de onderwerpen doorgenomen waar we dit jaar mee bezig zouden willen 

 

Eind mei namen een aantal leden deel aan studiebijeenkomst georganiseerd door de CDA-fractie over 

voedselbanken. Wij hebben ingebracht dat de voedselbank niet gezien moet worden als een deel van 

de sociale zekerheid. Ook wezen we op het belang van de beschikbaarheid van gezonde voeding, 

zeker voor kinderen. De uitkering moet daarvoor ook hoog genoeg zijn.  

 

Op 29 juni spraken we met Hilde Palland. Het ging onder andere over kinderen en armoede, we 

waren het met elkaar eens dat gelijke kansen voor kinderen belangrijk zijn. Een ander belangrijk 

onderwerp was de energietoeslag in 2023. De ervaring van de leden met de energietoeslag in 2022 

was positief 

 

Op verzoek van Hilde Palland hebben een aantal leden hun ervaringen op papier gezet over 

ervaringen met de participatiewet en de koopkrachtmaatregelen. 

Eveneens op verzoek van Hilde Palland hebben verschillende leden hun ervaringen beschreven met 

de ondersteuning naar werk. Vooral het UWV kwam hierbij slecht naar voren. 

 

Op  22 augustus kwamen we op een ontspannen manier bijeen in de tuin van oud-voorzitter Arend 

Jansen. Het was een mooie en aangename dag.  

 

Op 7 september hebben we het ontwerp verkiezingsprogram besproken. Dat leidde tot de indiening 

van drie amendementen, onder andere over het belang dat mensen vooraf zekerheid hebben over de 

hoogte van de toeslagen en ze niet achteraf geconfronteerd worden met invorderingen. .    

 

26 oktober met René  over verschillende aspecten van het onderwijs en gezinnen met een laag 

inkomen. René zei onder andere dat het niet goed gaat met bestaanszekerheid (geeft stress), 

gemeenschapszin (leidt o.a. tot eenzaamheid) en zingeving (lastig als je 3 jaar in bijstand zit) en het 

wordt niet goed aangepakt. Eerste stap is erkennen dat daar het probleem zit. Ook kwamen de 

individuele potjes voor ADHD, dyslexie, etc. ter sprake. Die werken niet goed voor mensen aan de 

onderkant en zijn duur. Beter is algemene aanpak in plaats van individueel.  

 

We hadden op 14 december willen spreken met minister van Gennip, maar dat is niet gelukt. 

Vanwege de financiële situatie hebben we geen alternatief gezocht en de bijeenkomst afgelast.  

 

Het bestuur heeft verschillende gesprekken met toenmalig CDA-voorzitter Hans Huibers gehad, 

waarin hij op een zeer motiverende wijze meedacht over de mogelijkheden en ontwikkelingen van de 

basisgroep. 

We hebben contact gezocht met het CDJA, dat leek heel goed te lopen, maar de betreffende persoon  

stapte helaas over naar NSC. 

 



Op dit moment bestaat de  basisgroep uit 17 leden plus 1 aspirant-lid, daarnaast zijn er enkele 

“agendaleden” die het wegens gezondheid niet meer lukt om fysiek aanwezig te zijn.  

 

Het bestuur bestaat uit Madeline Andringa, Ria Smeijers en Louis Flapper, met Arend Jansen als 

adviseur.  

 

Open Forum is dit jaar één keer verschenen. In papier voor het congres en met aanvulingen digitiaal 

We vinden het belangrijk vaker te verschijnen, maar het heeft te maken met beschikbare menskracht.  

 

De belangrijkste financiële bijdrage kwam ook dit jaar van de partij daarnaast mochten we enkele 

kleinere giften ontvangen. De gelden zijn voor meer dan 90% nodig voor de reiskosten omdat de 

meeste leden niet over een zodanig inkomen beschikken dat zij dit zelf kunnen betalen.  

 

De CDA Basisgroep Sociale Zekerheid is een landelijke werkgroep van het CDA. De leden van de 

basisgroep zijn uitkeringsgerechtigd of zijn dit geweest. De werkgroep die sinds 1986 bestaat heeft als 

doelstelling de stem van de uitkeringsgerechtigden met een minimumuitkering, maar ook van de 

werkende armen, zo goed mogelijk te laten doorklinken zodat er volwaardig rekening met hen wordt 

gehouden zowel binnen als buiten het CDA. Uitgangspunt is dat mensen, met en zonder een betaalde 

baan, samen verantwoordelijk zijn voor de samenleving van nu en de toekomst. 

De basisgroep geeft gevraagd en ongevraagd advies maar ook haar mening aan de partij en CDA-

politici op alle bestuurlijke niveaus. Zij spreekt daartoe regelmatig met Kamerleden en is actief op de 

CDA-congressen.  

Verder zijn leden actief op gemeentelijk niveau en in lokale afdelingen.  

 

Tot slot: Veel dank aan allen, binnen en buiten het CDA, die ons werk mogelijk maken. 

 

 

 


